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1. Mötets öppnande 

Mötet öppnades. 

 

2. Fastställande av dagordning  

Föreslagen dagordning fastställs.   

 

3. Val av justerare 

Clarence Kopparberg och Magnus Brattström valdes till 

justerare.  

  

4. Föregående protokoll 

Det föregående protokollet godkänns och läggs till 

handlingarna. 

 

5. Förvaltningen rapporterar 

Avdelningschef Karin Bülow informerar om att de fortfarande 

inte finns smitta på Hemmet för gamla, men förvaltningen 

arbetar med kontinuerlig screening och testning. Om vi får in 

smitta finns dock inte samma möjlighet att arbeta med detta och 

icke-nödvändiga läkarbesök kan då komma att ställas in. 

 

Inom hemtjänsten ökar dock smittan över hela staden. 

Förvaltningen har sedan i måndags aktiverat vårt eget 

förstärkningsteam i hemtjänsten igen. Så fort vi har misstänkt 

eller konstaterad smitta är det avdelad personal som arbetar 

endast där denna finns och inte med andra brukare. 

 

Förvaltningen har pågående diskussioner med Region 

Stockholm om testkapaciteten. Boende på Hemmet för gamla 

och personalen ligger fortfarande i snabbspår gällande testning.  

 

Förvaltningen förbereder för vaccination, närmast för den 

vanliga säsongsinfluensan. På Hemmet för gamla börjar den i 

mitten av november. Personal på Hemmet för gamla och i 

hemtjänsten erbjuds vaccination mot säsongsinfluensa 1-2 

december. 

 

Det finns inom avdelningen för äldreomsorg en långtgående 

beredskapsplanering som sträcker sig till slutet av mars, för att 

på bästa sätt kunna planera personalbemanning.  
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Förvaltningen har gjort en utvärdering av vårens arbete och 

olika faktorer som behöver förändras har identifieras, bland 

annat närvarande ledarskap.  

 

Budget för Stockholms stad 2021 kom onsdag 11 november, 

och innehåller en stor satsning på äldreomsorgen. 

Ersättningsnivåerna i hemtjänsten höjs med 4,5 % vilket är en 

ovanligt stor ökning. 

Förvaltningen har fått kompensation för ökade kostnader. Det 

ges nästa år många budgetuppdrag till förvaltningen, många 

med fokus på förebyggande åtgärder, bland annat inom fysisk 

och psykisk ohälsa bland äldre. 

 

Karin kommer att skicka ut en länk till budgeten med en 

sammanställning som rör förvaltningen och äldreomsorgen till 

rådet efter mötet. 

 

 

 

 

6. Frågor inför nämndsammanträdet 17 november 

 

§ 7 

Parkplan Skarpnäck  

Rådet tycker att förslaget till parkplan är bra. 

 

§ 8 

Ändring av hundrastområden inom Skarpnäcks stadsdelsområde i 

de lokala föreskrifterna 

Rådet tycker att förslaget är bra. 

 

§ 9 

Förlängning av avtal med Attendo LSS AB avseende driften av LSS-

bostäder och dagliga verksamheter 

Rådet undrar om det går att få fram vilka missförhållanden och 

avvikelser det har handlat om. Karin svarade att det rör sig om Lex 

Sarah-anmälningar samt informerar om Attendos rutiner för dessa. 

 

§ 12 

Julbelysning till Skarpnäcks allé 

Rådet undrar om det kan bli så att ärendet hamnar mellan 

förvaltningen och trafikkontoret igen. Karin svarar att det inte 

verkar som det och att en julbelysning är på gång i år. 
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§ 13 

Lampor på gång- och cykelvägen vid Nytorps gärde (skrivelse från 

S) 

Rådet tycker att det är bra om det blir belysning. 

 

§ 14 

Lampor på gång- och cykelvägen vid Nytorps gärde (svar på 

medborgarförslag) 

Se ovan. 

 

§ 15 

Upprustning av bryggor vid Lilla Sickla (svar på 

medborgarförslag) 

Rådet tycker att man bör göra en sammanhängande insats gällande 

hela området runt Lilla Sickla. 

 

§ 16 

Lilla Sickla gård (svar på medborgarförslag) 

Se ovan. 

 

§ 17 

Placera krattor vid Söderbysjön (svar på medborgarförslag) 

Rådet tycker att förslaget är bra. 

 

§ 18 

Parkleken Kaninparken (svar på medborgarförslag) 

Rådet tycker att en översyn av parklekarna i stadsdelen bör göras, 

samt betonar att Kaninparken definitivt behöver en upprustning. 

 

§ 19 

Upprustning av parkleken Skyfallet i Björkhagen (svar på 

medborgarförslag) 

Rådet har märkt att Skyfallet används mycket av barnfamiljer, och 

att det därför är bra om platsen utvecklas, exempelvis med en 

toalett. 

 

§ 20 

Blomsteräng mellan parkering och Markuskyrkan i Björkhagen 

(svar på medborgarförslag) 

Rådet tycker att förslaget är bra. 

 

§ 21 

Plantera bär i Stockholm (svar på medborgarförslag) 
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Relaterat till detta förslag vill rådet påminna om att det finns ett 

påbörjat ärende i stadsdelen om att beskära fruktträd, ett arbete som 

bör fortsätta.  

 

§ 22 

Rutavdrag för äldre (svar på remiss från kommunstyrelsen) 

Rådet tycker att förvaltningens svar sammanfattar väl vad 

utredningen kommit fram till. Rådet tycker också att en del av 

förslagen i utredningen borde kunna ingå i hemtjänstens uppdrag. 

Rådet tycker också att förvaltningens synpunkter och förslag delvis 

går emot utredningens slutsatser. Karin svarar att utredningen har 

haft ett politiskt uppdrag att utreda rutavdrag för äldre, men kommit 

fram till att ett sådant inte behövs, samt beskriver de frågor om 

avvägning som uppstår om förslaget ska införas. 

 

§ 23 

Stockholms stads program för stöd till anhöriga (svar på remiss 

från kommunstyrelsen) 

Rådet önskar information från stadsdelen om hur problembilden ser 

ut för äldre. Karin svarar att vi arbetar med anhörigstöd, vi har en 

anhörigkonsulent, vi är aktiva i samverkan med regionen och 

minnesmottagningarna. Efterfrågan på anhörigstöd är kontinuerligt 

hög. Vi samarbetar även med Farsta och Enskede-Årsta-Vantör i 

arbetet med anhörigstöd. 

 

§ 24 

Stockholms stads program mot våld i nära relationer, 

hedersrelaterat våld och förtryck, prostitution, människohandel för 

sexuella ändamål samt sexuellt våld oberoende relation 2021-2025 

(svar på remiss från kommunstyrelsen) 

Rådet betonar att det inte finns någon bra statistik angående 

utsattheten hos personer 65+. Kommunstyrelsens pensionärsråd har 

en skrivelse gällande remissen som kommer att delges rådet. 

 

§ 25 

Stockholms stads EU-policyarbete inom området digitalisering 

(svar på remiss från kommunstyrelsen) 

Rådet tycker att det är bra att förvaltningen framhäver att många 

människor ännu inte är digitala. 30 % av pensionärerna i Skarpnäck 

har varken smartphone eller dator. Rådet undrar om det funnits 

någon medborgerlig referensgrupp i arbetet med denna fråga liksom 

funnits vid tidigare arbete med digitalisering. Karin svarar att 

ärendet handlar om stadens påverkansarbete på EU-nivå samt 

beskriver hur arbetet med digitalisering på stadsdelsnivå ser ut. 

Rådet betonar även frågan om cybersäkerhet. 
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§ 26 

Motion (S) om att Stockholms stads verksamheter är till för dess 

invånare – inte dess byråkrati (svar på remiss från 

kommunstyrelsen) 

Rådet vill betona de problem som finns med nuvarande 

ledningssystem. Karin svarar att det som är svårt att fånga i ett 

resultatorienterat uppföljningssystem är människors faktiska 

upplevelser. ILS-systemet syftar till att följa upp de rent statistiska 

frågor som vi kan få svar på, och förutsätter att vi alltid 

kompletterar med text det vi ser i andra typer av uppföljningar. 

 

 

§ 29 

Inkomna medborgarförslag enligt lista 

Råden tycker att medborgarförslagen är bra. 

 

 

7. Rapporter 

Det pågår en framtagning av handlingsplan gällande suicid.  

 

8. Övriga frågor- *balanslistan 

        

Nästa möte blir 10 december kl. 9.30, med förmöten från kl. 9.00, 

också på Skype. 

 

Karin informerar att de som inte var med vid dagens möte kan 

kontakta den digitala fixartjänsten för att delta nästa gång. 

 

  

 

Justeras: 

 

 

Ordförande Magnus Brattström 

 

 

 

Vice ordförande Clarence Kopparberg  

 

 

 

Sekreterare Fabian Lind 
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